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Main points

Causes and Consequences of the Reformation

 Before the Reformation ALL Christians in Europe were Roman Catholic

 Reformation Ended the Religious Unity in Europe

 Attack on the medieval church—its institutions, doctrine, practices and personnel

 The Reformation caused a split in Christianity with the formation of the new Protestant religions
نقاط رئيسية 

أسباب وآثار الإصلاح : 

· كان جميع المسيحيين قبل الإصلاح في أوروبا رومان كاثوليك . 
· أنهى الإصلاح الوحدة الدينية في أوروبا . 
· الهجوم على الكنيسة في العصور الوسطى – معاهده , المذهب , الأحزاب والأفراد . 
· سبب الإصلاح انشقاق في المسيحية لتكوين الديانات البروتستانتية الجديدة . 
The Medieval Church

 Mission of the Church: To save the soul of all the members.

 Tithe: People donated one tenth (1/10) of the produce from their lands to the church each year.

 Wealth: Church became wealthiest group in Europe

 Church was the Center of daily life. The local church served as a church, meeting place, and shelter

during war.

 Community: The church dominated community life and controlled interaction between Christians
كنيسة العصور الوسطى :  
· مهمة الكنيسة : حفظ روح جميع الأعضاء . 
· العشر  : يتبرع الناس بعشر واحد من منتج أراضيهم للكنيسة كل سنة . 
· الثروة : أصبحت الكنيسة أغنى مجموعة في أوروبا . 
· كانت الكنيسة مركز الحياة اليومية . خدمت الكنيسة المحلية ككنيسة مكان لقاء وحامي خلال الحرب . 
· المجتمع :سادت الكنيسة حياة المجتمع وسيطرت على التفاعل بين المسيحيين . 
The Problem of the Catholic Church

Greed, corruption and absenteeism

 Sales of indulgences: The release of a soul from purgatory (hell) for monetary donation – a HUGE

abuse of Church power! Extortion of money from the poor

 Unfair Land and wealth distribution

 The corruption of the Papacy

 European population was increasingly anti-clerical

 Absenteeism of church leaders during natural disasters (plague, famine) or to solve everyday

problems for people
مشكلة الكنيسة الكاثوليكية : 

الطمع , الفساد والغياب . 

· مبيعات صكوك الغفران : تحرير الروح العذاب ( الجحيم ) ل 
· التبرع المالي : الإساءة البالغة لسلطة الكنيسة هي انتزاع المال من الفقراء . 
· التوزيع غير العادل للأراضي والثروة . 
· فساد البابوية . 
· نمو المعاداة المتزايدة لسكان أوروبا لرجال الدين . 
· غياب زعماء الكنيسة أثناء الكوارث الطبيعية ( الطاعون , المجاعة ) أو حلهم مشاكل الناس اليومية . 
New Socio-economic realities

 Better educated, urban populace was more critical of the Church than rural Peasantry

 Renaissance monarchs were growing impatient with the power of the Church

 Society was growing more humanistic and secular

 Growing individualism
الحقائق الاجتماعية والاقتصادية الجديدة : 

· كان سكان المناطق الحضرية و الأفضل تعليما أكثر أهمية للكنيسة من نظرائهم الريفيون . 
· الفلاحين 
· تزايد نفاذ صبر ملوك عصر النهضة مع سلطة الكنيسة . 
· تنامي إنسانية المجتمع والعلمانية 
· تنامي الفردية .    
Technological Developments

 Scientific developments contradicted Church doctrine

 Invention of movable type (printing) in 1450 by Johann Gutenberg

 Manufacture of paper becomes easier and cheaper

 Spread of ideas faster than the Catholic Church could control them

 Intensified intellectual criticism of the Church

 Protestant ideals appealed to the urban and the literate
التطورات التقنية : 

· عارضت التطورات العلمية مذهب الكنيسة .
· إختراع الطابعة المنزلقة في عام 1450 بواسطة جوهان قوتانبيرق . 
· أصبحت صناعة الورق أسهل وأرخص. 
· كان إنتشار الأفكار أسرع من أن تستطيع الكنيسة الكاثوليكية السيطرة عليه . 
· النقد الفكري المكثف للكنيسة . 
· دعت المثل البروتستانتية للمناطق الحضرية والذين يعرفون القراءة والكتابة . 
Calls for Reform

 The Church’s political power started being challenged

 Unwillingness to depend on the Church and rejection of the constraints it enforced

 Growing human confidence vs. “original sin”

 Catholic church becomes defensive and unable to respond to the criticism

 The confusing nature of scholasticism and of church dogma
الدعوة للإصلاح :

· بدأت سلطة الكنيسة السياسية بالتعرض للتحدي . 
· عدم الرغبة في الاعتماد على الكنيسة ورفض القيود التي تفرضها . 
· نمو الثقة البشرية ضد الخطيئة الأصلية . 
· صارت الكنيسة الكاثوليكية دفاعية وغير قابلة للتفاعل مع النقد . 
· الطبيعة المتوترة للتمسك الشديد بالتعاليم التقليدية وعقيدة الكنيسة . 
Reformers

Desiderius Erasmus ( 1466-1536 )

 A Dutch scholar, humanist, and theologian.

 Was ordained a Catholic priest, but never practiced priestly duties.

 Studied, instead, theology and classical Greek at the universities of Paris

and Cambridge.

 Was critical of some of the practices and doctrines of the Catholic Church.

 Sought to reform the Catholic Church
الإصلاحات : 

ديساديرياس إيراسموس ( 1466 – 1536 ) :  
· عالم هولندي , إنساني وعالم لاهوت . 
· تم تعيينه كقس كاثوليكي ولكنه لم يمارس واجباته الكهنوتية . 
· درس بدلا من ذلك علم اللاهوت واليونانية القديمة في جامعات باريس وكامبريدج . 
· كان ناقدا لبعض الممارسات 
· ومذاهب الكنيسة الكاثوليكية . 
· بحث لإصلاح الكنيسة الكاثوليكية .  
In Praise of Folly - by Erasmus

 Written in Latin in 1509

 Best-seller (only the Bible sold more by 1550)

 Erasmus was a devout Catholic who sought to reform the Church, not destroy it

 Criticized immorality and hypocrisy of Church leaders and the clergy

 The book inspired renewed calls for reform, and influenced Martin Luther
في مديح الحماقة – بواسطة إيراسموس : 

· كتبت باللاتينية في عام 1509م 
· أفضل بائع ( فقط تم بيع الكتاب المقدس أكثر في 1550م ) . 
· كان إيراسموس كاثوليكيا متدينا وكان قد سعى لإصلاح الكنيسة وليس تدميرها . 
· انتقد الفجور ونفاق زعماء الكنيسة ورجال الدين . 
· ألهم الكتاب دعوات التجديد للإصلاح و أثر على مارتن لوثر . 
Reformers
Martin Luther ( 1483-1546 )

 A German Priest

 Openly addressed the problems in the Church

 Said that faith is private and church should have no Control over it
 Oct 31, 1517, Martin Luther posted 95 Theses on the church door in Wittenburg, Germany

 The 95 theses summarized his criticisms of Church

 1000s of copies distributed throughout Germany and Europe
الإصلاحات :  
مارتن لوثر ( 1438 – 1564 ) 

· قسيس ألماني 
· خاطب المشاكل في الكنيسة بصورة مفتوحة . 
· قال أن الصدق شيء خاص وأن الكنيسة ليست لها سيطرة عليه .      
· نشر مارتن لوثر في 31 أكتوبر 1517م  عدد 95 أطروحة على باب الكنيسة في ويتينبيرج , ألمانيا . 
· إختصرت ال 95 أطروحة انتقاداته للكنيسة . 
· وزعت ألف نسخة خلال ألمانيا وأوروبا . 
Reformation Begins

 By 1521 Luther was calling for Germany to spilt from the catholic Church

 Wanted German princes to overthrow Papal power in Germany and establish a German Church

 Jan 1521 – Luther is excommunicated

 He was summoned by Imperial Diet of Holly Roman Empire to the city of Worms by Emperor

Charles V and was ordered to change his ideas

 Luther – “NO” – The Edict of Worms was issued, making Luther an outlaw Luther kept in hiding by German princes
بدايات الإصلاح : 

· دعا لوثر في عام 1521 ألمانيا للانشقاق من الكنيسة الكاثوليكية . 
· أراد من أمير ألمانيا الإطاحة بالسلطة البابوية في ألمانيا وإنشاء الكنيسة الألمانية . 
· في يناير 1521 تم طرد لوثر . 
· تم استدعاؤه بواسطة المجلس التشريعي الإمبراطوري للإمبراطورية الرومانية المقدسة إلى مدينة وورم بواسطة الإمبراطور تشارلس الخامس وقد أمره بتغيير أفكاره .  
· رفض لوثر تغيير أفكاره – تم إصدار مرسوم مدينة وورم والذي جعل من لوثر خارجا عن القانون . 
· تم حفظ لوثر في مخبأ بواسطة الأمراء الألمان . 
Lutheranism
Lutheranism (Protestantism) Spreads
 Followers of Luther’s religious practices increased

 Protestantism Gained support among many German princes

 1524, German peasants revolted (The Peasants’ Revolt) and hoped Luther would support them,

but… because Luther needed the support of German princes, he did not help the peasants

 Germany is in turmoil – is it Catholic? Is it Lutheran?

 To establish peace, the Holy Roman Emperor Charles V accepted the Peace of Augsburg, and allowed German princes to choose their own faith and religion.
اللوثرية : 

انتشار اللوثرية ( البروتستانتية ) : 

· ازداد أتباع ممارسات لوثر الدينية . 
· نالت البروتستانتية الدعم من جانب العديد من الأمراء الألمان . 
· في عام 1524 ثار الألمان البيزنطيين ورغبوا أن يدعمهم لوثر ولكن لأن لوثر نفسه كان في حاجة لدعم الأمراء الألمان فلم يقم بدعم البيزنطيين . 
· الألمان في اضطراب -  هل هي كاثوليكية ؟ هل هي لوثرية ؟ 
· لإنشاء السلام قام تشارلس الخامس إمبراطور الإمبراطورية المقدسة بقبول سلام أوقاسبيرج وسمح للألمان باختيار عقيدتهم ودينهم . 
Protestantism Spreads across Europe

 Ulrich Zwingli and the Zwinglian Reformation

 John Calvin and Calvinism

 Henry VIII and the English Reformation
انتشار البروتستانتية في أنحاء أوروبا : 

· أولريش زوينقلي والاصلاح الزوينقلي 
· جون كالفين والكالفنية 
· هنري الثامن والإصلاح الإنجليزي 
Ulrich Zwingli (1484-1531) / The Zwinglian Reformation

 priest in Zurich, Switzerland

 Revolted against the Catholic Church:

 Banned all religious relics & images

 Whitewashed all church interiors.

 Banned music in church services

 Did not merge with Luther because he disagreed with him on communion .
أولريش زوينقلي ( 1484 – 1531 )  والاصلاح الزوينقلي : 

· قسيس في زيورخ وسويزرلاند . 
· ثار ضد الكنيسة الكاثوليكية . 
· حظر جميع الأثار الدينية والصور . 
· تبييض جميع مداخل الكنيسة . 
· لم يندمج مع لوثر لأنه لم يتفق معه على الطائفة . 
John Calvin (1509-1564) and Calvinism

 Replaced Zwingli (killed in religious war)

 French, fled to Switzerland for safety

 1536 – began reforming Geneva, Switzerland

 Created a church-government of elect and laity

 Used consistory (moral police)

 Sent missionaries throughout Europe to convert Catholics

 His ideas spread to France, Netherlands, Scotland

 Mid 16P
th

P Century – Calvinism more pop than Lutheranism

 Anti-Catholic

 Was influenced by Martin Luther, but..

 Disagreed with Luther’s “Salvation through Faith alone.”

 Established his own Protestant Religion in Switzerland
جون كالفين ( 1509 – 1564 ) الكالفنية : 

· أنابت  زوينقلي ( قتل في الحرب الدينية ) . 
· الفرنسي , فر لسويزرلاند لطلب الأمان . 
· في 1536 بدأ في إصلاح جنيف , سويزرلاند  . 
· أنشأ الكنيسة – حكومة انتخاب وعلمانية . 
· استخدم مجلس كنسي ( شرطة أخلاقية ) . 
· أرسل المبشرين خلال أوروبا لتحويل الكاثوليك . 
· انتشرت أفكاره لفرنسا , هولند , سكوتلندة . 
· في منتصف القرن السادس عشر كانت الكالفنية أوسع انتشارا من اللوثرية . 
· ضد الكاثوليكية . 
· كانت متأثرة بمارتن لوثر , لكن 
· غير متفقة مع خلاص مارتن لوثر من خلال العقيدة فقط . 
· أنشأ الديانة البروتستانتية الخاصة به   أ أ   في سويزرلاند . 
    Calvinism : Started in Switzerland    الكالفنية : بدأت في سويزرلاند 

England and America = Puritans       انجلترا وأمريكا : بروتستانتي
     Scotland = The Presbyterians      سكوتلاندة   : كنيسة مشيخية 

Holland = The Dutch Reform            هولندة     : الهولندية للإصلاح 

    France = The Huguenots         فرنسا   : المسيحيون الفرنسيون  

    Germany = The Reform Church      ألمانيا   : كنيسة الإصلاح 

South Africa = Boers     جنوب أفريقيا    : البويريون  
Calvinism believes in:

 Predestination: It is decided, at birth, if people will go to heaven or hell

 Preach a purified existence and opposed to drinking, gambling, card playing, swearing, etc
تعتقد الكالفنية في : 

· القدر : يتم التقرير منذ الميلاد ما إذا كان الناس سيذهبون للجنة أم النار . 
· يطهر الوعظ الوجود ويعارض شرب الخمر , المقامرة , لعب الورق , السب , ....الخ . 
Reformation in England

 Political, not religious motives for reform

 Henry VIII – King of England needs a male heir to carry on the Tudor Dynasty
الإصلاح في إنجلترا : 

· الدوافع السياسية وليست الدينية  للإصلاح . 
· يحتاج هنري الثامن وريث ذكر للاستمرار في سلالة ثيودور . 
• Married Catherine of Aragon (Aunt of Charles V, the Holly Roman Emperor)

• Catherine gave him a daughter, Mary and no son,

• So Henry wanted a divorce!

• In the Catholic Church, you need an annulment, granted by the Church. The Pope ONLY can grant it to a King
· تزوج كاثرين إبنة أريجون ( عمة تشارلس الخامس , إمبراطور الإمبراطورية الرومانية المقدسة ) 
· وضعت له كاثرين إبنة , تزوجت ولم تنجب إبنا . 
· لذلك أراد هنري الطلاق . 
· في الكنيسة الكاثوليكية تحتاج للأبطال الممنوح بواسطة الكنيسة , يمكن للبابا فقط منحه للملك . 
 Political, not religious motives for reform

 The Pope refused to grant the annulment, too political

 Standoff between: The King of England and HRE Emperor

 After a long argument, Henry decided to break away from the Catholic Church

 Archbishop of Canterbury granted Henry VIII a divorce

 Act of Supremacy(1534) established the Church of England

 King Now controls over religious doctrine, appointments, etc

 Henry VIII dissolved Catholic claims, sold its land and possessions

 Took power but remained close to Catholic teachings
· الدوافع السياسية وليست الدينية  للإصلاح . 
· رفض البابا منح الإبطال . سياسيا للغاية . 
· وقف حائلا بين : ملك انجلترا امبراطور الامبراطورية المقدسة . 
· بعد نقاشا مطول , قرر هنري أن ينفصل عن الكنيسة الكاثوليكية . 
· منح مطران كانتبيري الطلاق  لهنري الثامن. 
· أنشأ قانون التفوق ( 1534 ) كنيسة انجلترا . 
· سيطر الملك الآن على المذاهب الدينية , التعيينات .....الخ . 
· قام هنري الثامن بحل المطالبات الكاثوليكية وباع أراضيها وممتلكاتها . 
· نال السلطة ولكنه ظل قريبا من التعاليم الكاثوليكية . 
Henry and His Wives

 Henry was desperate for a son. So much so he married 6 times!!

 The saying goes…Divorced, Beheaded, Died Divorced, Beheaded,

Survived
هنري وزوجاته : 

· كان هنري يائس للحصول على إبن ذكر فلذلك قام بالزواج 6 مرات . 
· يقول المثل ... مطلق , قطع رأسه , مات مطلقا , قطع رأسه , بقى على قيد الحياة . 
The Church of England

 1547 – Henry died

His 9 year old son, Edward VI, took the throne

 The Church of England or the Anglican Church became more Protestant, which triggered the anger

of the Catholic Church

 1553 – Edward VI died

His half-sister Mary (Catholic) took throne

 Mary wanted to restore Catholicism

 She had over 300 Protestants burned alive as heretics, which earned her the title “Bloody Mary.”

 Mary increased tensions between Catholics and Protestants
كنيسة انجلترا : 

· 1547 توفى هنري 
· اعتلى ابنه ذو التسع سنوات إدوارد السادس العرش . 
· صارت كنيسة انجلترا أو الكنيسة الإنجيلية أكثر بروتستانتية والتي تسببت في غضب الكنيسة الكاثوليكية . 
· في عام 1553 توفى إدوارد السادس . استولت أخته غير الشقيقة ماري ( كاثوليكية ) على العرش .  
· أرادت ماري استعادة الكاثوليكية . 
· حرقت أكثر من 300 برتوستانتي أحياء بجريمة النفاق والهرطقة وبذلك استحقت بتلقيبها ( ماري الدموية ) . 
· زادت ماري التوتر بين الكاثوليكية والبروتستانت .  
المحاضرة 2 
Gold, God and Glory

Trade routes, Missionary work and Fame

 Crusades tried to dislodge Muslims from control of trade routes to the East

 Crusades were a big loss, but Europe learnt to draw maps and sail seas.

 Fall of Islamic Spain, al-Andalus, put a huge reservoir of wealth and scientific knowledge in the

hands of Europe

 Notice the dates: Fall of Grenada January 1492, Columbus sails in July 1492.
                                       الذهب , الرب والمجد

طرق التجارة , العمل التبشيري والشهرة :

· حاولت الحملات الصليبية طرد المسلمين من السيطرة على طرق التجارة للشرق .
· لحقت الحروب الصليبية خسارة كبيرة ولكن أوروبا تعلمت رسم الخرائط والإبحار .
· سقوط أسبانيا المسلمة , الأندلس ووقع مخون ضخم من الثروة والمعرفة العلمية في أيدي أوروبا .
· لاحظ التواريخ : سقوط قرناطة في يناير 1492 , رحلة كولومبوس في 1492 .
Explorations Begin

 Portugal, Spain, England, and France led the exploration and colonization movement and built individual empires across the Americas, Africa, Asia, and Australia.

 Portugal led the way. A land of experienced sailors who had traveled the seas in search of trade for

centuries. Portuguese monarchs like Prince Henry the Navigator understood their country’s

dependence on the sea and eagerly finance exploration ventures
بداية الاستكشافات : 

· سمحت البرتغال , فرنسا , انجلترا بحركة الاستكشاف والاستعمار وقامت ببناء إمبراطوريات فردية عبر الأمريكتين , أفريقيا آسيا وأستراليا . 
· فتح البرتغال الطريق أمام البحارين ذوي الخبرة  الذين جابوا البحار بحثا عن التجارة لقرون . وملوك البرتغال مثل الأمير هنري الملاح فهم اعتماد بلادهم على البحر وقد قام بتمويل مشاريع الاستكشاف بشدة بالغة . 
Portugal

 Portugal led the way. A land of experienced sailors who had traveled the seas in search of trade for centuries. Portuguese monarchs like Prince Henry the Navigator understood their country’s dependence on the sea and eagerly finance exploration ventures.

 The Portuguese, first, explored the west coast of Africa and established

trade in gold and slaves.
البرتغال : 

· فتح البرتغال الطريق أمام البحارين ذوي الخبرة  الذين جابوا البحار بحثا عن التجارة لقرون . وملوك البرتغال مثل الأمير هنري الملاح فهم اعتماد بلادهم على البحر وقد قام بتمويل مشاريع الاستكشاف بشدة بالغة . 
· استكشف البرتغال أولا الساحل الغربي لأفريقيا وأسس تجارة الذهب والعبيد . 
 1497, Vasco da Gama sailed around the Cape of Good Hope at the

southern tip of Africa and Continued to India. He and his crew were

the first Europeans to reach India by sea.

 Then the Portuguese established settlements in Brazil in South

America.

 Brazil provided Portugal gold and sugar.

 Portugal was more interested in trade than in taking over a land and

its people. By the 1600s, Portugal had established trading posts in

· important coastal areas of Africa and Asia
· قام فاسكو داجاما في عام 1479 بالإبحار حول (Cape of Good Hope) " اسم لخليج في افريقيا " عند الطرف الجنوبي لأفريقيا وواصل إلى الهند ز وكان هو وطاقمه أول من يصل للهند عبر البحر . 
· ثم بعد ذلك أسس البرتغال مستعمرات في البرازيل في أمريكا الجنوبية . 
· أمدت البرازيل البرتغال بالذهب والسكر . 
· كانت البرتغال مهتمة بالتجارة أكثر من أخذ الأراضي وشعبها . وبحلول 1600 كانت البرتغال قد أنشأت مراكز تجارية في مناطق ساحلية مهمة في أفريقيا وآسيا . 
The Spanish Empire

 Spain’s exploration and colonization were led by the Italian explorer Christopher Columbus. in 1492, Columbus reached the Caribbean Islands. His aim was to find a new route to Asia.

 Accidentally found America while looking for a westward route to Asia

 His voyages considered a turning point in history
الإمبراطورية الأسبانية 

· تمت قيادة الاستكشاف والاستعمار الأسباني بواسطة المستكشف الإيطالي كريستوفر كولومبوس في 1492 , ولقد وصل كولمبوس الجزر الكاريبية , وكان هدفه إيجاد طريق جديد لآسيا . 
· وجد أمريكا بالصدفة عنما كان متجها غربا لآسيا . 
· أعتبرت رحلته نقطة تحول في التاريخ
 In 1510, Spain financed the voyage of Portuguese explorer Ferdinand Magellan, who headed south and west, rounding the tip of South America and finally reaching the Philippine Islands after 18 months at sea.

 Magellan died there, but his crew returned home after circumnavigating the entire world and proving that the earth was round!

 Spanish explorers soon conquered the powerful Inca and Aztec empires in what is now Peru and Mexico. They established colonies that destroyed the native’s civilization and its population. The

Spanish empire eventually became the largest and strongest of the colonial empires.

· في عام 1510 قامت أسبانيا بتمويل رحلة المستكشف البرتغالي البحرية فرديناند ماجلان والذي توجه جنوبا وغربا دائرا حول طرف أمريكا الجنوبي والذي وصل أخيرا إلى جزر الفلبين بعد مرور 18 شهرا في البحر . 
· توفي ماجلان هنالك  ولكن طاقمه عاد للوطن بعد الدوران حول كل العالم وبعد أن أثبت أن الأرض دائرية . 
· وفيما بعد قام المستكشفون الأسبان بغزو إمبراطوريات الإنكا والأزتيك والتي تعرف الآن بالبيرو والمكسيك. قاموا بتأسيس مستعمرات أدت إلى تدمير الحضارة الوطنية وسكانها . أصبحت الإمبراطورية الأسبانية أخيرا أكبر وأقوى إمبراطورية استعمارية . 
 The Spaniards used the gold and silver of the Americas to finance military wars and to take over

Asian trades in spices, silk and cloth.

 Spreading the Catholic religion was also an important part of the Spanish colonization
· استخدم الأسبان لذهب وفضة الأمريكتين لتمويل الحروب العسكرية ولتأخذ تجارة البهارات , الحرير والأقمشة  الآسيوية . 
· كان انتشار العقيدة الكاثوليكية جزءا مهما في الاستعمار الأسباني . 
The English Empire

 England started by conquering Ireland in the 1500s.

 In the 1600s and 1700s, the English established tobacco plantations in the Caribbean Island and

colonies along the Atlantic coast of North America.

 The colonists were a mix of religious puritans and pirates and mercenaries.

 In 1600, England chartered the East India Company to trade in the East Indies (India and Southeast Asia) and soon established a colonial presence in India. India eventually came under British rule in 1858.

 England first explored Australia in the late 1600s and established a strong colonial presence there

in the late 1700s after the American colonies became independent.
الإمبراطورية الإنجليزية  

· بدأت انجلترا باحتلال آيرلاندة  في 1500 . 
· في 1600 و 1700 أسست الإنجليز زراعة التوباكو في الجزر الكاريبية ومستعمرات على طول الساحل الأطلنطي لشمال أمريكا . 
· كان المستعمرون خليطا من المتشددون الدينيون والقراصنة والمرتزقة . 
· في 1600 استأجرت انجلترا شركة شرق الهند للتجارة في جزر الهند ( الهند وجنوب شرق آسيا ) وبعد ذلك أسست حضور استعماري في الهند . وقد رضخت الهند أخيرا للحكم البريطاني في 1858 . 
· قامت انجلترا أولا باستكشاف أستراليا في أواخر 1600 وأسست مستعمرة قوية قائمة هنالك في أواخر 1700 بعد أن صارت المستعمرات الأمريكية مستقلة
The French

 The French settled in North America once French explorer Samuel de Champlain founded the colony of Quebec as a trading post in 1608. Then they moved down the Mississippi River and claimed the central part of what is now the United States
الفرنسيون 

· استقر الفرنسيون في شمال أمريكا حينما وجد المستكشف الفرنسي صامويل دو جامبلين مستعمرة كويبك كمركز تجاري في 1608 . ثم بعد ذلك تحركوا أسفل نهر المسيسبي وطالبوا بالجزء المركزي والذي يسمى الآن الولايات المتحدة الأمريكية . 

Rise of Mercantilism

 Governments sponsored most early ventures

 Private sponsorship begins with Joint-Stock Companies

 Money pooled together = Limited liability

 World trade shifts from Mediterranean to Atlantic

 Mercantilism begins:

• Nations base wealth on gold and silver, gained only through mining or trade.

• Gov’ts begin forcing colonies to trade ONLY with parent country

• All raw materials go to parent country, and colonies must buy finished goods from

parent country

• All wealth then stays with parent country
زيادة النزعة التجارية 

· قامت الحكومة برعاية المشاريع المبكرة . 
· بدأت الرعاية الخاصة مع شركات المساهمة . 
· تجميع المال مع بعضه البعض =  المسئولية المحدودة . 
· تغيرات التجارة العالمية من البحر المتوسط للأطلنطي . 
· بدء النزعة التجارية : 
· أساس ثروة الأمم من الذهب والفضة المكتسبة فقط من التعدين والتجارة . 

· بدأت الحكومات إجبار المستعمرات للتجارة فقط مع البلاد الأصل . 
· تذهب جميع المواد الخام للبلاد الأصل ويجب على المستعمرات شراء السلع الجاهزة "تامة الصنع " من البلاد الأصل . 
· تبقى كل الثروة بعد ذلك مع الدولة الأصل . 

Social Impact

 Massive population growth in Europe between 1450-1650 (55 mil to 100 mil)

 Columbian Exchange- new crops, animals, diseases exchanged Items only in Europe/Asia before

1492: Beet, Carrot, Cherry, Cinnamon, Coffee, Grape, Lettuce, Melon, Oat, Olive, Orange, Rice,

Spinach, Wheat, Cattle, Goat, Pig, Sheep, Cotton, Rat Items only in America before 1492:

Avocado, Cacao Bean (Chocolate), Chile Pepper, Corn, Peanut, Pineapple, Potato, Pumpkin, Sweet

Potato, Tomato, Turkey, Tobacco

 People begin to migrate to New World colonies for new opportunities
الأثر الاجتماعي

· التعداد السكاني الهائل في أوروبا بين   1450 – 1650  ( بين 55   إلى 100 مليون ) . 
· التبادل الكولومبي – محاصيل جديدة , حيوانات , تبادل سلع الأوبئة فقط في أوروبا/آسيا قبل 1492: البنجر , الجزر , الكرز , القرفة , القهوة , العنب , الخس , شمام , الشوفان , الزيتون , البرتقال , الأرز , السبانخ , القمح , الماشية , الأغنام , الخنزير , الخراف , القطن . العناصر المستجلبة من أمريكا فقط قبل 1492 : الأفوكادو , حبوب الكاكاو ( الشوكلاتة ) , الفلفل الحار , الذرة , الفول السوداني , أناناس , البطاطس , اليقطين , الحلويات . 
· بدأ الناس في الهجرة لمستعمرات العالم الجديد لفرص جديدة . 
Scientific Revolution

colas Copernicus

Studied in Poland; questioned old beliefs

Thought Earth was round, it rotated in axis, & revolved around the sun

Wouldn’t publish beliefs until near death (afraid of the Church)
الثورة العلمية 
كولاس كوبرنيكوس : 

· درس في بولندة ؛ شكك في المعتقدات القديمة 
اعتقد أن الأرض دائرية , تدور حول محورها وتدور حول الشمس , لم ينشر معتقداته إلا أن شارف على الموت ( خوفا من الكنيسة ) . 
Johannes Kepler

Used math to prove Earth revolved around sun

Also discovered planets move in ellipses & at different speeds
جوهانس كيبلر : 

· استخدم الرياضيات ليثبت أن الأرض تدور حول الشمس وقد اكتشف أيضا كواكب تتحرك في أشكال بيضاوية . 
Galileo Galilei

Built telescope & observed several moons

Proved theories of Copernicus

Church forced him to recant his beliefs

Also worked with physics and motion
جاليلو جاليلي : 

· قام ببناء التليسكوب ولاحظ العديد من الأقمار , أثبت نظرية كوبرنيكوس . أجبرته الكنيسة بإنكار معتقداته . عمل أيضا مع الفيزيائيين وما إلى ذلك . 
Francis Bacon

Founded the scientific method (truth through evidence)
فرانسيس باكون : 

· وجد الطريقة العلمية ( الحقيقة من خلال الدليل ) . 
Rene Descartes

Questioned everything; father of analytical geometry

“I think therefore I am”
رين ديسكارتيس : 

· شكك في كل شيء : أب الهندسة التحليلية " أنا أفكر إذا أنا حي " . 
Isaac Newton

1P

st

P European to recognize concept of gravity (apple)

Wrote of laws of universe (Principia)

Developed calculus to study changes in forces or quantities
اسحق نيوتن : 

· أول أوروبي يدرك مفهوم الجاذبية ( التفاحة ) , كتب من قوانين الكون ( المبادئ ) . 
طور الحسابات لدراسة التغيرات في القوى أو الكميات . 
Andreas Vesalius

Recorded information on human anatomy (The Structure of the Human Body)
أندرياس فيسالياس : 

· سجل معلومات في علم التشريح البشري ( تركيب جسم الإنسان ) 
Robert Hooke

Used microscope to study the body

Discovered cells
روبرت هووك : 

· استخدم الميكروسكوب لدراسة الجسم , اكتشف الخلايا 
Conclusions

Of course, Renaissance did not usher only an age of exploration and travels and literature.

It also ushered an age of exploitation and destruction

Many nations were destroyed in the areas that came under European control.

Some like the Mayas and Incas were very sophisticated

The Renaissance also ushered the age of the International Slave Trade, and millions of Africans were kidnapped and taken to plantations in the Americas where they were forced into bondage and servitude.

Not to forget that mercantilism builds the foundations of the modern Capitalist system

New methods of warfare that are far more devastating than anything humanity has ever seen.

The literature of the Renaissance did not appear simply because some writers of genius appeared, but

because the new socio-economic realities brought with it new cultures and new ways to look at the world

and new ways to think and organize and communicate.
الخاتمة 

حقيقة الأمر أن عصر النهضة لم يكن فقط دليلا مرشدا لعصر الاكتشاف والرحلات والأدب ولكن أيضا دليلا مرشدا لعصر الاكتشاف والتدمير . 

تم تدمير العديد من الأمم في المناطق التي عانت من الحكم الأوروبي . 
ومن هؤلاء الشعوب الإنكا والمايا الذين كانوا متطورون ومعقدون جدا . 

كان عصر النهضة أيضا دليلا مرشدا لتجارة العبيد الدولية ولقد تم اختطاف ملايين الأفارقة وأخذوا للزراعة في أمريكا والتي تم إجبارهم فيها على العبودية والرق . 

ولا ننسى أن النزعة التجارية قد أنشأت أساسيات نظام الرأسمالية الحديثة . 

طرق جديدة للحرب أكثر تدميرا من أي شيء رآه الإنسان في حياته . 

لم يظهر أدب عصر النهضة ببساطة لأنه ظهر  بعض الكتاب العباقرة ولكن لأن الحقائق الاجتماعية الاقتصادية الجديدة التي جلبت معها ثقافات جديدة وطرق جديدة  للنظر للعالم وطرق جديدة للتفكير والتنظيم والتواصل .    
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